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Protokół Nr XIV.2012 

 z sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 7 maja 2012 roku 

 

 

1. Otwarcie obrad XIV sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  

Otwarcia obrad XIV sesji Rady Powiatu Żagańskiego dokonał Przewodniczący Rady Leon 

Cuprych o godz. 11
00

, stwierdzając na sali obecność 20 radnych i ważność obrad sesji,  

dlatego podejmowane uchwały będą prawomocne. 

Ponadto na sali obecni byli: Zarząd Powiatu Żagańskiego, Skarbnik Powiatu Elżbieta 

Bielecka, Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka, Radca Prawny Halina Miszczuk, Radna 

Sejmiku Województwa Lubuskiego Grażyna Stawowczyk, Państwowy Powiatowy Inspektor 

Sanitarny w Żaganiu Jacek Stępień, dyrektorzy jednostek organizacyjnych, naczelnicy 

wydziałów Starostwa Powiatowego oraz prasa lokalna.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: porządek obrad sesji został dostarczony radnym  

w ustawowym terminie. Czy są uwagi do porządku obrad? 

Radni nie wnieśli uwag do porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: do Biura Rady wpłynęło pismo Radnego Jana 

Kosińskiego, który w związku z tym, że został wybrany na wójta gminy Niegosławice, złożył 

rezygnację z pełnienia funkcji radnego, dlatego należy uzupełnić porządek obrad o podjęcie 

uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. W związku z tym proponuję  

w pkt. 8. Podjęcie uchwał, jako ppkt. 1 wprowadzić projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 

wygaśnięcia mandatu. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poddał pod głosowanie propozycję wprowadzenia do 

porządku posiedzenia projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 

Wprowadzenie po porządku posiedzenia w/w projektu uchwały zostało przyjęte jednogłośnie. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poddał pod głosowanie porządek obrad po 

wprowadzonych zmianach. 

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach został przyjęty jednogłośnie. 

      Porządek obrad po wprowadzonych zmianach przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad XIV sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 28 marca 2012 roku. 

4. Informacja Starosty z prac Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami. 

5. Informacja roczna w zakresie przebiegu realizacji zadań współfinansowanych ze środków 

Unii Europejskiej i innych źródeł pozabudżetowych, 

6. Sprawozdanie z działalności merytorycznej Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie oraz 

ocena zasobów pomocy społecznej za 2011 rok. 

7. Interpelacje radnych. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

   1) stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego, 

   2)  zmian budżetu, 

   3) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Żagańskiego na lata 2012 – 2019, 

  4) rozpatrzenia informacji Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Żaganiu, 

  5) uchwalenia „Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego Powiatu Żagańskiego na lata 

2012 – 2015”, 

  6) załatwienia skargi na działalność dyrektora jednostki organizacyjnej, 
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  7) załatwienia skargi na działalność dyrektora jednostki organizacyjnej, 

  8) udzielenia pełnomocnictwa do wystąpienia przed sądem administracyjnym,  

  9) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Żagańskie-

go,(dot. nieruchomości przy ul. Szprotawskiej 30A w Żaganiu), 

 10) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Żagańskiego,  

(dot. nieruchomości przy. Ul. Sobieskiego w Szprotawie). 

10. Odpowiedzi na interpelacje. 

11. Wnioski. 

12. Informacje i oświadczenia. 

13. Zamknięcie obrad XIV sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

5. Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 28 marca 2012 

roku. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: do zapoznania się z protokołem XIII sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 28 marca 2012 roku została wyznaczona Radna Elżbieta 

Buganik oraz Radny Maciej Boryna.  

Radna Elżbieta Buganik: z protokołem zapoznałam się i nie wnoszę uwag. 

Radny Maciej Boryna: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poddał pod głosowanie protokół z XIII sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 28 marca 2012 roku. 

Protokół z XIII sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 28 marca 2012 roku został przyjęty 

jednogłośnie. 

6. Informacja Starosty z prac Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych otworzył dyskusję. 

Radny Krzysztof Jarosz: 

- chciałbym zapytać Pana Starostę, czy orientuje się ile uchwał Zarządu Powiatu z zakresu 

opracowania i trybu zatwierdzania arkuszy organizacyjnych szkół i placówek 

oświatowych, znajduje się w obrocie prawnym. Dlatego, że mamy dziwną informację, bo 

raz uchwała tego typu, tej samej treści została podjęta przez Zarząd 19.03.2012 r. i drugi 

raz 4.04.2012 r. Czy jest to przeoczenie, czy korekta, czy być może dwie uchwały  

o różnych numerach i innych datach podjęcia, są w obiegu. Abstrahuję od tego, że 

podejmowanie uchwały 4.04.2012 r. po tak szumnych zapowiedziach dotyczących 

reorganizacji oświaty, to chyba jest troszeczkę już za późno, dlatego że jak pamiętamy, 

dyrektorzy szkół muszą złożyć arkusze organizacyjne do 30.04.2012 r. i w tej sytuacji, 

gdyby taką uchwałę podjęto 4.04.2012 r. to wydaje się, że chyba nie ma wiele czasu na 

przemyślane działania w zakresie reorganizacji oświaty w powiecie. 

- posiedzenie Zarządu w dniu 4.04.2012 r., na którym Zarząd wyraził zgodę na udzielenie 

wsparcia finansowego w wysokości 2400 zł z rezerwy przeznaczonej na organizacje 

pozarządowe, na zorganizowanie turnusu rehabilitacyjnego dla dzieci niepełnosprawnych 

z terenu powiatu żagańskiego. Pytanie dotyczy tego, że rozjeżdża się nam  

z uzasadnieniem do uchwały budżetowej, bo tam z kolei 3000 zł jest przeznaczone na ten 

sam cel, czyli 2400 zł w sprawozdaniu z prac Zarządu i 3000 zł w budżecie, więc jest to 

jakby druga ścieżka finansowania tego samego zadania, czyli raz po przez Specjalny 

Ośrodek Szkolno Wychowawczy w Żaganiu i po przez budżet powiatu i to jest jak 

najbardziej w porządku a drugi raz przez organizacje pozarządowe. Na szczęście 

mieliśmy posiedzenie Komisji Budżetu, na której zadałem podobne pytanie i zostało mi to 

wyjaśnione, czy tej kwoty 2400 zł na organizacje pozarządowe nie ma, ale spodziewałem 

się tego, że Pan Starosta dzisiaj w momencie, kiedy rozpoczniemy dyskusję nad 

informacją Starosty z prac Zarządu, poinformuje nas o tym, że proszę nie zwracać uwagi 

na ten zapis, ponieważ w inny sposób zostało to rozwiązane. 



 3 

- posiedzenie z 13.04.2012 r. – Zarząd wyraził zgodę na przystąpienie Specjalnego Ośrodka 

Szkolno Wychowawczego w Żaganiu do rządowego programu rozwijania kompetencji 

uczniów i nauczycieli w zakresie stosowania technologii informacyjno – 

komunikacyjnych „Cyfrowa Szkoła”, wkład powiatu zagwarantowano w budżecie 20%, 

chciałbym wiedzieć ile to jest te 20%?  

Starosta Marek Ślusarski: w sprawie arkuszy organizacyjnych, nie chodzi o zmiany 

konkretne, chodziło o sprecyzowanie etatów związanych z arkuszem, nasze stanowisko 

doprecyzowało pewne sprawy, chodziło o stanowisko bibliotekarzy. W sprawie środków 

finansowych w wysokości 2400 zł przeznaczonych na turnus rehabilitacyjny, Pani Skarbnik 

Elżbieta Bielecka przedstawi w tej sprawie wyjaśnienie. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: rozpatrzony był wniosek stowarzyszenia a powiat dla 

stowarzyszeń nie udziela dotacji. Gmina miejska Żagań również otrzymała pismo  

o wsparcie finansowe do turnusu rehabilitacyjnego i udzieliła takiego wsparcia po przez 

powiat. Dlatego była zmiana stanowiska Zarządu i kwotę 3000 zł nie przyznaliśmy dla 

stowarzyszenia tylko na wsparcie turnusu rehabilitacyjnego dla dzieci z naszego powiatu 

tak samo, jak środki z gminy miejskiej Żagań. W tej samej klasyfikacji, ogółem przyznana 

jest kwota 8160 zł gmina miejska Żagań i 3000 zł powiat żagański, na turnusy 

rehabilitacyjne pojadą dzieci z naszego powiatu ze Specjalnych Ośrodków Szkolno 

Wychowawczych. 

Starosta Marek Ślusarski: w odpowiedzi na pytanie dotyczące na przystąpienie Specjalnego 

Ośrodka Szkolno Wychowawczego w Żaganiu do rządowego programu rozwijania 

kompetencji uczniów i nauczycieli w zakresie stosowania technologii informacyjno – 

komunikacyjnych „Cyfrowa Szkoła”. Wsparcie w wysokości 20% otrzymały dwa Ośrodki 

w Żaganiu i w Szprotawie, był to wniosek o utworzenie pracowni komputerowych dla szkół 

podstawowych, koszt projektu wynosi około 50.0000 zł, przy 80% dofinansowaniu, dlatego 

warto było poświęcić 20% kwoty, jako wkład własny, realizacja projektu 2 lata.  

Radny Zbigniew Teler:  

- na posiedzeniu Zarządu w dniu 27 marca 2012 roku podjęto uchwałę w sprawie wyznacze-

nia do oddania w dzierżawę nieruchomości zabudowanej budynkiem użytkowym z przezna-

czeniem pod działalność prosektorium dla 105 Szpitala Wojskowego z Przychodnią SPZOZ 

w Żarach. Na jakich zasadach zostało to wydzierżawione, czy jest to włączone w tą umowę 

dotyczącą nieodpłatnego użyczenia obiektów dla 105 Szpitala Wojskowego? Czy szpital ma 

odrębną umowę na dzierżawę i musi ponosić z tego tytułu koszty, bo jak każdy wie, szpital 

nie może funkcjonować bez prosektorium. 

- na dzisiejszą sesję skierowano projekt uchwały dotyczący sprzedaży nieruchomości  

w Szprotawie przy ul.Sobieskiego. Jest tam działka w wielkości około 30 arów, jest to przy 

drodze dojazdowej do Domu Dziecka i Specjalnego Ośrodka Szkolno Wychowawczego. 

Czy to nie będzie kolidowało z funkcjonowaniem Specjalnego Ośrodka Szkolno Wycho-

wawczego w Szprotawie i Domu Dziecka? 

- skierowano również na dzisiejszą sesję projekt uchwały dotyczący sprzedaży nieruchomości 

w Żaganiu przy ul. Szprotawskiej 30A. Czy mamy już chętnego do kupna tego obiektu, czy 

była jakaś inna koncepcja do wykorzystania tego obiektu? 

Wicestarosta Jacek Grzelak: budynek po byłym szpitalu przy ul. Szprotawskiej w Żaganiu jest 

wyceniony wraz z działką, dlatego nie rozumiem pytania czy jest jakiś chętny, bo okaże się  

w tedy, kiedy wpłynie oferta na przetarg nieograniczony. Natomiast prawo mówi o tym, że 

Zarząd przedstawia informację o wykazie nieruchomości do sprzedaży do publicznej wiado-

mości, natomiast po tym okresie, kiedy ewentualne roszczenia byłych właścicieli mogą się 

ziścić, miesięczny okres informacji w mediach, na tablicy ogłoszeń, w BIP itd.  
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W tym momencie pojawi się potencjalny nabywca, wtedy dokona się sprzedaż, jeżeli nie, to  

wtedy Zarząd będzie się zastanawiał, jak będzie inna koncepcja dotycząca innego przezna-

czenia tego budynku. Nieruchomość przy ul. Sobieskiego w Szprotawie – na podstawie 

wspólnych uzgodnień z byłym Naczelnikiem Geodezji, z zarządzcą tej nieruchomości, czyli 

dyrektorem Specjalnego Ośrodka Szkolno Wychowawczego w Szprotawie i z geodetą, zosta-

ła tak wydzielona działka, ok. 35 arów, aby nieruchomość, na której są warsztaty szkolne zo-

stała również zaopatrzona w teren, dlatego, żeby działka pod tymi budynkami stała się atrak-

cyjna, czyli wraz z placem manewrowym, z dojazdem z innej strony. Jest to na innych po-

ziomach i nie będzie to kolidowało z działalnością trzech instytucji, które są w tym budynku. 

Jest to oddzielone pasem zieleni zadrzewionej, jest zostawione miejsce z tyłu, również na tym 

poziomie dla ewentualnej budowy boiska wielofunkcyjnego przy Specjalnym Ośrodku Szkol-

no Wychowawczym. W sprawie prosektorium przy ul. Szprotawskiej w Żaganiu – temat ma 

korzenie jeszcze z przed 3 miesięcy, kiedy to Zarząd 105 Szpitala Wojskowego na własną 

prośbę i propozycję, zrzekł się zarówno budynku po pulmonologii, jak i działki i prosekto-

rium. Oni byli inicjatorem tego, że te nieruchomości stają się szpitalowi zbędne i dlatego Za-

rząd podjął szereg decyzji, które przeplatały się z korespondencją ze 105 Szpitalem. Szczegó-

ły przedstawi Naczelnik Wydziału Geodezji Anastazja Irska. 

Naczelnik Wydziału Geodezji Anastazja Irska: w styczniu br. została rozwiązana umowa 

użyczenia na budynek szpitala przy ul. Szprotawskiej w Żaganiu i na tej działce znajdował się 

również budynek prosektorium, do którego automatycznie została rozwiązana umowa uży-

czenia. Następnie 105 Szpital Wojskowy wyraził chęć użytkowania budynku prosektorium. 

Po wykonaniu podziału działki, dla 105 Szpitala została zaproponowana dzierżawa budynku 

prosektorium. 105 Szpital odrzucił umowę dzierżawy, bo to miała być umowa odpłatna. Teraz 

jesteśmy w takim punkcie, że Zarząd Powiatu będzie podejmował dalsze decyzje w sprawie 

budynku prosektorium. 105 Szpital podczas dyskusji nad zrzeczeniem się umowy użytkowa-

nia budynku prosektorium, wyraził swoją opinię, że gdyby nie mógł korzystać z prosektorium 

w Żaganiu, będzie korzystać z prosektorium w 105 Szpitalu w Żarach. 

Wiceprzewodnicząca Rady Anna Michalczuk: moje pytanie dotyczy ul. Ogrodowej w Iłowej, 

bo wiem, że chodnik przy ul. Kolejowej prowadzący do stacji PKP został zrobiony, ale 

mieszkańcy nagabują mnie pytaniami, kiedy ul. Ogrodowa będzie robiona? 

Członek Zarządu Henryk Janowicz: po rozmowie z Panem Naczelnikiem doszliśmy do wnio-

sku, że musimy zaangażować własne środki i do niektórych zadań zaangażować firmę ze-

wnętrzną, bo tam też trzeba przebudować dwie studzienki, zrobić odprowadzenie i zrobić 

przebudowę zapadlisk, które tam powstały na skutek podmakania i złego odprowadzania wo-

dy. Zrobimy to na bieżąco, termin wykonania określamy na koniec września br. 

Radny Marek Kopta: jaka jest wycena nieruchomości w Szprotawie przy ul. Sobieskiego  

i w Żaganiu przy ul. Szprotawskiej? 

Wicestarosta Jacek Grzelak: budynek szpitala dz. 793/7 ul. Szprotawska w Żaganiu, wycena  

z 20.03.2012 r. – 2.324.000 zł; w Szprotawie ul. Sobieskiego dz. 294/9 wycena z 2.04.2012 r. 

– 99.700 zł. 

Radny Tadeusz Kosmatka:  

- na posiedzeniu Zarządu w dniu 13.04.2012 r. podjęto decyzję o utworzeniu pełnych oddzia-

łów gimnazjum dwujęzycznego w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Szprotawie. Nie 

sprecyzowano ile oddziałów, a z tego, co wiem to dwóch. Jakie były przesłanki, że zgodzili-

ście się na utworzenie dwóch oddziałów? Wiemy, że jak było zawierane porozumienie  

z gminą, chodziło o to, że miał być jeden oddział. Oczywiście w porozumieniu nie było 

sprecyzowane, dokładnie zapisane, ale tworzenie teraz drugiego oddziału może wywołać 
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konflikt między gminą a Szprotawą i szkoda, że się tak dzieje. Czy Zarząd jest przekonany, 

że dobrze zrobił podejmując decyzję o utworzeniu dwóch oddziałów? 

 - z tego, co wiem Związki Nauczycielstwa Polskiego oprotestowały, zwróciły się do Woje-

wody odnośnie uchylenia uchwały Zarządu w sprawach związanych z nauczycielami. Były 

to dwie sprawy związane z tym tematem dotyczącym: ustalania standardów zatrudniania  

w szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest powiat ża-

gański, drugi temat to zakres opracowania i tryb zatwierdzania arkuszy organizacyjnych 

szkół. Czy Zarząd ma pewność, że w powyższych sprawach jest wszystko w porządku? 

Starosta Marek Ślusarski:  

- w sprawie utworzenia gimnazjum dwujęzycznego w Szprotawie, naszą intencją było to, aby 

utworzyć pełne oddziały. W tej chwili było 70 podań i może byłaby inna sytuacja, gdyby-

śmy o tym rozmawiali w miesiącu listopadzie, grudniu 2011 r., gdzie były pewne sygnały. 

Nie było z naszej strony złą wolą, aby ingerować, tworzyć konflikt między gminą a powia-

tem, wręcz przeciwnie, planem było utworzenie dwujęzycznego gimnazjum, żeby wyjść  

z jakąś ofertą. Było 70 podań, były egzaminy, dzieci wykazały wysoki poziom wiedzy i na-

stępnie przyszli rodzice tych dzieci z pytaniem, na jakich zasadach chcecie dokonać nabo-

ru? Jest sytuacja patowa, za późno rozmawialiśmy z Gminą Szprotawa i w tym momencie, 

jeżeli daliśmy słowo Pani Dyrektor, że jeśli będą pełne oddziały tzn. 28 osób, to wyrazimy 

na to zgodę. W żadnym zapisie nie jest powiedziane, że to będzie jeden oddział, 

w chwili obecnej będzie to trudna sytuacja, bo te oddziały zostały utworzone. W chwili 

obecnej jest zaplanowane spotkanie z przedstawicielem oświaty i z Burmistrzem Szprotawy  

i chcemy ten temat przedyskutować, 

- w sprawie uchwał Zarządu skierowanych do Wojewody, do mnie w tej sprawie jeszcze nic 

nie dotarło.  

Radny Tadeusz Kosmatka: bardzo dobrze, że dojdzie do takiego spotkania, bo należy próbo-

wać załatwić to polubownie, w taki sposób, żeby dwie strony były zadowolone. Druga sprawa 

to jest finansowanie, na które my do końca roku, jako powiat, będziemy mieli dwa oddziały  

w tym roku, załóżmy, że dwa oddziały w przyszłym roku i w następnym roku dwa. Razem 

sześć oddziałów, które wypadną Gminie Szprotawa, jeżeli nie będą to dzieci z zewnątrz. To 

całkowicie rujnuje w Szprotawie strukturę. My jako Radni chyba też popełniliśmy błąd, po-

dejmując uchwałę w tej sprawie była tam nazwa tej szkoły tj. Gimnazjum Nr 3 i teraz  

w Szprotawie funkcjonują dwa Gimnazja Nr 3. Teraz należy zrobić wszystko, aby dwie stro-

ny wyszły z tego obronną ręką. 

Radna Ewa Gancarz:  

- znam sprawę dotyczącą oprotestowania uchwał Zarządu, dlatego chciałabym to wyjaśnić. 

Chodzi i 0,5 etatu bibliotekarza i pedagoga i to stanowiło ten protest, bo Związki Zawodowe 

są zdania, że etat pedagoga i etat bibliotekarza jest potrzebny. Dzisiaj na posiedzeniu Komi-

sji Oświaty wydano opinię w tej sprawie, która brzmi następująco: komisja jest za utrzyma-

niem pełnych etatów pedagoga we wszystkich szkołach, ponieważ pedagodzy są bardzo po-

trzebni. Natomiast etat bibliotekarzy – jeżeli dyrektorzy w ramach możliwości, jeżeli jest to 

zgodne z prawem oświatowym, zejdą z płatnych zastępstw i bibliotekarze będą pełnili nie-

odpłatnie zastępstwa, to wtedy można by było się przychylić. Wniosek Komisji do Zarządu 

o utrzymanie pełnych etatów bibliotekarzy, 

- w sprawie utworzenia gimnazjum dwujęzycznego – musimy kierować się również oczeki-

waniami rodziców i dobrem dziecka. Niewątpliwie jest to bardzo trudna sprawa, odbyło się 

już bardzo dużo rozmów w tej sprawie, ale uważam, że w dalszym ciągu należy zorganizo-

wać spotkanie z władzami Gminy Szprotawa i dojść do porozumienia.  
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Pani Dorota Grzeszczak Dyrektor Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Szprotawie: jestem 

dość zaskoczoną tą całą sytuacją i nie chciałabym zaogniać sprawy między Radą Powiatu  

a Radą Miasta i Gminy w Szprotawie. W moim przekonaniu działałam o prawo, które zostało 

ustanowione, prawo miejscowe, o uchwały, które zostały podjęte. Pierwsza uchwała w czerw-

cu w Szprotawie, uchwała zobowiązująca Burmistrza do podpisania porozumienia. Porozu-

mienie zostało sformułowane w ten sposób: §6 pkt. 2 „tworzy się gimnazjum z oddziałami 

klas pierwszy, drugich i trzecich” tak zrozumiałam to porozumienie. Robiąc nabór do szkoły, 

tez zostałam zaskoczona tak dużym zainteresowaniem ze strony uczniów i rodziców, bo 

pierwszy nabór nie udał się, bo rozpoczęłam po 20 sierpnia, było kilkunastu uczniów chęt-

nych. Dlatego zmobilizowałam swoich nauczycieli już w listopadzie, docieraliśmy do szkół  

z ofertą, robiliśmy dodatkowe zajęcia dla klas VI, pokazywaliśmy, jak ma wyglądać to nau-

czanie i zaskoczyło nas to zainteresowanie, bo mieliśmy około 70 podań. Zgodnie z naszym 

regulaminem naboru, który Rada Pedagogiczna uchwaliła już w lutym, został przeprowadzo-

ny nabór, który polegał na egzaminie sprawdzającym predyspozycje uczniów do nauki języka 

obcego i konkursie świadectw. Weryfikację przeszło 58 uczniów, część musieliśmy odrzucić 

ze względu na słabsze wyniki. Informację z gminy o tym, że niektórzy Radni i Pan Burmistrz 

nie zgadzają się na dwa oddziały, otrzymałam pod koniec marca, początek kwietnia. Rodzice 

dzieci znali regulamin naboru i miałam problem, co im powiedzieć, bo informacja do rodzi-

ców poszła taka, że będzie nabór do klasy angielsko języcznej i niemiecko języcznej, a nagle, 

że będzie tylko jedna klasa. Po zdanym egzaminie już nie można było niczego odkręcić, bo 

byśmy skrzywdzili te dzieci i ich rodziców. Co do finansowania, subwencja na ucznia gimna-

zjum jest większa niż subwencja na ucznia szkoły średniej. Obecnie wynosi 5000 zł na ucznia 

zwykłego gimnazjum + 0,18 waga dla ucznia szkoły dwujęzycznej, czyli razem subwencja 

wynosi 5850 zł na ucznia, jest to dużo większa subwencja, dlatego problemu z sfinansowa-

niem nie będzie zwłaszcza, że nawet, jeśli od 1 września do końca grudnia 2012 r. nie będzie 

tej subwencji, ale mam w szkole spadek oddziałów, o co najmniej 2 klasy, czyli jedno wejdzie 

w drugie, dlatego, że teraz odchodzi 5 klas maturalnych a przy tej liczbie gimnazjalistów, 

która teraz kończy klasy trzecie, uda mi się może nabyć trzy klasy a może dwie. Teraz mamy, 

łącznie z maturzystami 314 uczniów, gdybyśmy nabrali trzy klasy liceum i dwie pierwsze 

klasy gimnazjum, byłoby tych uczniów 316, czyli tylko o 2 osoby więcej. Gdyby były dwie 

klasy liceum to byłby spadek liczby uczniów, czyli 286 a subwencja już przyszła na tych 

uczniów, natomiast w następnych latach będzie znaczny wzrost subwencji ze względu na kla-

sy dwujęzyczne. W sprawie zmiany nazwy, nadzór wojewody wskazał na nieprawidłowość 

oraz radca prawny kuratorium oświaty wskazał na to, że nie ma takiego nazewnictwa w usta-

wie o systemie oświaty i w rozporządzeniu o statutach szkół, funkcjonuje nazwa gimnazjum  

z oddziałami dwujęzycznymi, natomiast numer szkoły pochodzi stąd, że na terenie miasta 

funkcjonują dwa gimnazja, więc ta szkoła musi mieć nr 3. 

Radny Andrzej Barylak: moje pytanie dotyczy przebudowy ul. Kraszewskiego w Szprotawie, 

dodatkowe środki zostały uzupełnione. Na jakim etapie w chwili obecnej jest stan przygoto-

wania tej inwestycji i kiedy będzie jej zakończenie? 

Członek Zarządu Henryk Janowicz: w tej chwili jesteśmy po zatwierdzeniu przez Zarząd ko-

misji przetargowej, terminy zostały ustalone, ogłoszone i można to sprawdzić na stronie in-

ternetowej. 

Radny Andrzej Barylak: proszę mi nie mówić o procedurach tylko odpowiedzieć na pytanie, 

kiedy się rozpoczyna i kiedy kończy ta inwestycja. 

Naczelnik Wydz. Komunikacji Zygmunt Sójka: dokładnych terminów nie pamiętam, został 

przygotowany wniosek, który przedłożony jest w Wydz. PSiF i na pewno inwestycja zostanie 

wykonana w 2012 roku. 
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Radny Krzysztof Jarosz:  

- chciałbym jeszcze poprosić, aby, co prawda Pan Starosta udzielił mi odpowiedzi na moje 

pierwsze pytanie tzn. ile uchwał Zarządu Powiatu z zakresu opracowania i trybu zatwier-

dzania arkuszy organizacyjnych znajduje się w obrocie prawnym. Nie ma żadnej wzmianki 

o tym, na posiedzeniu z 4.04.2012 r., że jest to zmiana tamtej uchwały, w związku z tym 

mamy dwa razy podjętą uchwałę w tym zakresie a odpowiedzi na to, która obowiązuje i ile 

ich jest w obrocie, nie ma.  

- ponadto w związku z dyskusją na temat prosektorium i sprzedaży działki przy ul. Szprotaw-

skiej w Żaganiu, czy Zarząd rozważał możliwość dalszego użyczania tej działki, nierucho-

mości, na której znajduje się prosektorium, 105 Szpitalowi Wojskowemu? Dlatego, że in-

formacja taka, że jeśli 105 Szpital Wojskowy nie będzie zainteresowany tą działką, to bę-

dzie korzystał z własnego prosektorium, jest złą informacją dla mieszkańców powiatu. 

Wszyscy, którzy będą musieli spełnić ten przykry obowiązek i odebrać swoich bliskich ze 

szpitala, to będą musieli pojechać do prosektorium żarskiego. Jest to chyba nie na miejscu 

serwowanie takich rozwiązań mieszkańcom powiatu żagańskiego. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: prosiłbym o sprecyzowanie pytania, bo pan zadaje py-

tanie i sam sobie na nie odpowiada. 

Radny Krzysztof Jarosz: też mówię po polsku i wydaje mi się, Panie Przewodniczący, że ja-

koś inaczej rozumiemy ten język. Proszę o to, aby odpowiedź była precyzyjna, nie interesuje 

mnie odpowiedź jakaś tam, którą usłyszałem na temat uchwał Zarządu w sprawie arkuszy 

organizacyjnych, bo to był bełkot, z grzeczności nie mówiłem o tym a skoro Pan Przewodni-

czący mnie sprowokował, to proszę bardzo. Próbuje wyjaśnić, o co mi chodzi w pytaniu  

i oczekiwałbym precyzyjnej odpowiedzi i tylko dlatego moja wypowiedź się przedłużyła. 

Starosta Marek Ślusarski:  

- w obrocie jest jedna uchwała w zakresie arkuszy organizacyjnych, chodzi nam o oszczędno-

ści. Chodzi nam przede wszystkim o to, że po wielokrotnych rozmowach z dyrektorami 

szkół, żeby oni, jako dyrektorzy i kierownicy jednostek sami potrafili sobie ustalić, kto jest 

potrzebny a kto jest nie potrzebny w szkole. Dalsze decyzje Zarządu, były podtrzymaniem 

stanowiska poprzedniego Zarządu a dyrektor jest od tego, że daliśmy na tyle wolną rękę dy-

rektorom, żeby nie mówić, że ten akurat jest potrzebny a ten nie. Wiadomo, że pedagog 

szkolny jest potrzebny, wiele innych stanowisk jest potrzebnych i daliśmy wolną rękę dy-

rektorom. Po spotkaniu z dyrektorami, cięcia dyrektorów były dużo większe, myśmy to 

sprostowali, bo uważaliśmy, że wiele rzeczy jest potrzebnych w szkołach, jako Zarząd  

i Komisja Oświaty uważamy, że nie można obcinać tak szablonowo. Wiadomo, że ilość 

uczniów się zmniejsza i dyrektorzy wiedzą najlepiej, z jakich etatów można zrezygnować. 

Na posiedzeniu rady powiedzieliśmy, że nie likwidujemy szkół, że idziemy w oszczędności, 

jeśli chodzi o etatyzacje to ma być od pół w górę. Chcielibyśmy dyrektorom dać takie przy-

zwolenie, żeby sami mogli unormować zatrudnienie. Będzie jeszcze szereg spotkań jeszcze 

z dyrektorami z Komisją Oświaty i będziemy te sprawy doprecyzowywać, bo każdy arkusz, 

który jest, jeśli ktoś będzie chciał mieć więcej, przykładowo pedagoga czy bibliotekarza, on 

musi z czegoś zejść i on wie najlepiej. Wszystko będzie wiadomo po naborach, wiadomo 

będzie ile będzie dzieci i wtedy będzie można o pewnych sprawach dyskutować, bo nie 

można tak od razu powiedzieć, czy ma być tak, czy tak. W tej chwili dyrektorzy mają pole 

do popisu, robią nabory i wtedy będziemy również wiedzieli o ilości potrzebnych etatów. 

 - w sprawie prosektorium – sprawa jest drażliwa i myślę, że nie jest to miejsce do dyskusji na 

ten temat, bo sprawa umowy jest w trakcie dyskusji ze szpitalem i na pewno dojdziemy do 

porozumienia. Jeśli chodzi o zainteresowanie prosektorium, to są zakłady pogrzebowe, któ-

re przy tym chodzą, bo jest to intratny interes. Uważam, że jeśli chcielibyśmy do tego pod-

chodzić negatywnie, jeśli chodzi o 105 Szpital, to byśmy sprawę załatwili trochę inaczej  
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w kwestii czysto ekonomicznej, ale jeśli mamy umowę wspólną ze 105 Szpitalem to wydaje 

mi się, że kanony dobrego wychowania względem dzierżawcy mobilizują nas do tego, aby 

dojść do porozumienia. Jeśli szpital uważa, że 1500 zł jest stawką wygórowaną za dzierża-

wę prosektorium, gdzie oni sami powiedzieli, że nie chcą tego prosektorium. Sami chcieli, 

aby wykluczyć to z zasobów a teraz wracamy z powrotem do umowy, to też czegoś nie ro-

zumiem, bo jeżeli chcieli się zrzec tylko budynku szpitala to dzisiaj problemu by nie było. 

Można było to podzielić, zrobić w sposób cywilizowany a my podzieliliśmy to na własny 

koszt, odseparowaliśmy od działki budynku szpitala, my zrobiliśmy wszystko, żeby współ-

pracować ze szpitalem. 

Radca Prawny Halina Miszczuk: na spotkaniu ze 105 Szpitalem, na którym brało udział wiele 

osób, wyraźnie 105 Szpital Wojskowy powiedział, że nie chcą tego budynku i nie chcą tego 

prosektorium a już wtedy można było ustalić inne zasady. Dlatego decyzja leżała po ich stro-

nie, to dyrektor 105 Szpitala musiał się stawić do notariusza i zrzec się przyjętego użytkowa-

nia, które było w formie aktu notarialnego i tego dokonał. Następnie przedłożyliśmy propozy-

cję umowy dzierżawy, ta propozycja nie została zatwierdzona i teraz ruch należy do 105 Szpi-

tala. Przy umowie dzierżawy można by przyjąć, że wydzierżawiając można dokonać jakichś 

czynności czy nakładów, po to, aby ten obiekt był w dobrym stanie. Oczywiście koszty bieżą-

ce ponosi dzierżawca, ale wtedy trzeba płacić czynsz dzierżawny, bo taka jest istota proble-

mu. Natomiast, jeżeli chce się użytkowanie, czyli jakby chciało się wrócić do tego, czego 

człowiek się zrzekł, bo mu to nie odpowiadało to teraz trzeba pamiętać, że trzeba wziąć na 

siebie koszty dostosowania. Umowa użyczenia także wchodziłaby w grę, ale ona z istoty rze-

czy jest bezpłatna a wtedy trzeba się zastanowić, jakie tego mogą być konsekwencje podat-

kowe. Jeżeli komuś się coś za darmo oddaje a ten ktoś prowadzi działalność gospodarczą to 

uzyskuje z tego przychód, przychód nie należny i z tego też mogą być określone konsekwen-

cje. Dlatego uważam, że strony muszą rozmawiać i wybrać formę dla siebie dogodną. Nie 

może być tak, że bierze się pod uwagę tylko korzyści dla 105 Szpitala a po naszej stronie są 

tylko obowiązki, nie patrząc na to, że nie zawsze te obowiązki mogą być wykonane z uwagi 

na dyscyplinę finansów publicznych i to też należałoby brać pod uwagę. 

5. Informacja roczna w zakresie przebiegu realizacji zadań współfinansowanych ze 

środków Unii Europejskiej i innych źródeł pozabudżetowych, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: w/w informację radni otrzymali wraz z materiałami na 

sesję. Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Radny Paweł Lichtański: projekt dotyczący termomodernizacja budynków oświatowych w 

powiecie żagańskim oraz projektu, który nie otrzymał dofinansowania w ramach programu 

operacyjnego kapitał ludzki „Doświadczenie zawodowe młodzieży szansą na sukces”. Pierw-

sze pytanie dotyczy termomodernizacji, mamy informację, że wniosek został pozytywnie 

oceniony i obecnie znajduje się w trakcie negocjacji. Na czym polegają te negocjacje i jaka 

jest szansa rzeczywistego dofinansowania tego projektu? Drugi projekt nie uzyskał dofinan-

sowania z powodów braków formalnych, na czym polega ten brak formalny? 

Naczelnik Wydz. PSiF Aldona Slipaczek – Jurek:  

- projekt dotyczący termomodernizacji budynków oświatowych w powiecie żagańskim – 

wniosek był tak skonstruowany, że wnioskowaliśmy o 60% pożyczki oraz 30% dotacji. 

Wniosek obejmował dwa budynki oświatowe, czyli Zespół Szkół Technicznych i Liceal-

nych w Żaganiu oraz Zespół Szkół Ogólnokształcących w Żaganiu. Przeszliśmy ocenę for-

malną i merytoryczną, znalazł się nasz projekt na liście rankingowej, czyli wnioski, które są 

pozytywnie ocenione i są rekomendowane do tego, żeby otrzymać dofinansowanie. Jednak 

podczas oceny wniosku o pożyczkę pojawiło się pytanie, czy też taki wymóg formalny, na-

rodowego funduszu, który dotyczył naszych prognoz budżetowych od roku 2014 do roku 

2017, czyli lata, kiedy wchodzi nowa ustawa o finansach publicznych i jest tu mowa przede 
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wszystkim o naszym długu. Podczas negocjacji zostaliśmy poproszeni o przedstawienie ta-

kich prognoz budżetowych, które będą wskazywały, że w roku 2014 spełniamy wymóg  

i będziemy w stanie spłacać tą pożyczkę. Podczas tych negocjacji okazało się, że my nie je-

steśmy w stanie pokazać takich prognoz budżetowych, które by gwarantowały, że w latach 

2014 – 2017 będziemy w stanie tą pożyczkę spłacać, dlatego też obecnie oczekujemy na in-

formacje z narodowego funduszu, co dalej będzie się działo z naszym wnioskiem. Informa-

cję otrzymaliśmy taką, że nie możemy, jeżeli nie podpiszemy umowy na pożyczkę to nie 

będziemy mogli również skorzystać z dotacji. Drugą naszą ścieżką, jeżeli chodzi o te dwa 

wnioski to złożenie do krajowej rezerwy wykonania z Lubuskiego Regionalnego Programu 

Operacyjnego. Te konkursy w ramach tzw. KRW będą ogłoszone wg harmonogramu Urzę-

du Marszałkowskiego w II połowie 2012 roku. 

 - w odpowiedzi na drugie pytanie w sprawie braków formalnych – co roku zmieniają się za-

sady oceniania, nawet pod względem formalnym, wniosku z Kapitału Ludzkiego. Brak for-

malny w tym wniosku dotyczył podania obrotu powiatu żagańskiego za poprzedni rok, na-

tomiast we wniosku o dofinansowanie został podany przychód. Z tego względu został wnio-

sek odrzucony, na etapie oceny formalnej. 

Radny Andrzej Barylak: przebudowa dróg powiatowych w Rudawicy, wartość inwestycyjna 

tego zadania wynosiła ponad 3.000.000 zł. W wyniku przeprowadzonego przetargu z tej kwo-

ty pozostała kwota 1.314.957,56 zł, rozumiem, że 70% z budżetu powiatu, 30% jako dotacja 

zewnętrzna. Jaka jest realizacja II etapu przebudowy drogi powiatowej w Rudawicy? Jeśli 

chodzi o całość opracowania, bardzo wnikliwie przedstawiono tematy i zadania, które były  

i są realizowane z tych projektów. Natomiast jednej rzeczy mi brakuje, a mianowicie finan-

sowej analizy, która uwzględniałaby ilość wydatkowanych środków finansowych ogółem,  

w tym procentowo lub w liczbach, ile z tego wydatkowano z budżetu powiatu, ile otrzymali-

śmy dotacji z zewnątrz? 

Wicestarosta Jacek Grzelak: odnośnie narodowego programu przebudowy dróg lokalnych 

edycja roku 2012 – 2015, tak, jak Radny stwierdził 30% - 70%. Udało się w odpowiednim 

czasie zorganizować przetarg i wyłonić wykonawcę, który złożył ofertę na 54% kosztorysu 

inwestorskiego. Tak się udało, nie była to rażąca cena, wykonawca już przystąpił do wykona-

nia robót. Urząd Wojewódzki zwrócił się do nas z taką propozycją, że jest panaceum na osz-

czędności po przetargowe, które nie zostają odbierane inwestorom. W drugich rozdaniach 

następnych na liście, jest propozycja dla inwestorów, którzy mają dokumentację „dalszą” 

techniczną. My taką dokumentację mieliśmy, do skrzyżowania drogi 1063 ze skrzyżowaniem 

1042, to też w ramach posiadanych środków I etap został zakończony w pewnym miejscu na 

konkretnym kilometrażu i pozwolono nam wnioskować o kolejny wniosek o kolejny etap, 

który zaliczyłby tą oszczędność po przetargową, jako wkład własny powiatu. Natomiast reszta 

z Urzędu Wojewódzkiego byłaby do wysokości podpisanej dotacji za I etap, czyli te 

3.121.020,46 zł, 30% z tego, całą kwotę mamy do wzięcia, pod warunkiem, że zabezpieczy-

my oszczędności swoje, jako wkład własny. Ponadto odbyły się rozmowy z Wójtem Gminy 

Żagań i gmina zadeklarowała, podjęła stosowną uchwałę, że dołoży do tej inwestycji 170.000 

zł do 30.000 zł, które już zadeklarowała wcześniej na I etap. To też mam współpracę z gminą 

na poziomie 200.000 zł, za to otrzymujemy dodatkowo od 1 do 3 pkt. w ocenie. Złożyliśmy 

również pismo i petycje od generała jednostki X Brygady Kawalerii Pancernej w Świętoszo-

wie. Wszystkie dokumenty wpłynęły do Urzędu Wojewódzkiego, na dniach odbędzie się po-

nowny konkurs, który oceni wszystkie samorządy, które złożyły wnioski w ramach wykona-

nych oszczędności po przetargowych, ale tylko wyłącznie te, które posiadały dokumentację 

techniczną i pozwolenie na budowę w ramach tej inwestycji i jest ona etapowana. Czekamy 

na wynik komisji, jeśli tylko otrzymamy to dofinansowanie, uruchamiamy dotacje z gminy 



 10 

Żagań, wkład własny i ogłaszamy kolejny przetarg na etap od mostku pomiędzy Pruszkowem 

a Rudawicą do końca miejscowości Pruszków. 

Szczegółowa informacja roczna w zakresie przebiegu realizacji zadań współfinansowanych ze 

środków Unii Europejskiej i innych źródeł pozabudżetowych, stanowi załącznik do protokołu. 

6. Sprawozdanie z działalności merytorycznej Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

oraz ocena zasobów pomocy społecznej za 2011 rok. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: w/w informację radni otrzymali wraz z materiałami na 

sesję. Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu Anna Kulczyńska: po raz 

pierwszy w tych materiałach przekazany został dokument oceny zasobów pomocy społecznej. 

Jest to nowe zadanie wprowadzone nowelizacją o pomocy społecznej, pierwszy raz coś takie-

go robimy w roku 2012. To „narzędzie” nie jest takie doskonałe, prace nad tym trwały w in-

stytucie służb społecznych, które działa przy Ministerstwie Pracy i Polityki Społecznej od 

kwietnia 2011 roku i pomimo wielu oprotestowań przez środowiska pomocy społecznej, mi-

mo wszystko zostało wprowadzone. Jest tam wiele błędów, dlatego ja napisałam, że tam, 

gdzie jest zero to nie znaczy, że jest zero, tylko albo nie mamy tych danych, nie mamy wiedzy 

o zjawisku, bądź to zadanie nie jest przypisane w kompetencjach powiatu. To narzędzie miało 

być skorelowane z systemem aplikacji centralnej, w której wykonujemy do ministerstw spra-

wozdania kwartalne, półroczne i roczne i wiele danych jest generowanych ze sprawozdań, 

które wysyłamy drogą internetową. Po przeprowadzonej przez nas weryfikacji okazuje się, że 

wiele danych jest błędnie wygenerowanych, to, co się dało to poprawiliśmy, ale całą resztę 

trzeba przeanalizować. Myślę, że w przyszłym roku ta ocena będzie wyglądała tak jak powin-

na, będą do niej opracowane również rekomendacje, bo temu ma służyć ta ocena zasobów, 

żeby pokazać, co w powiecie jest a czego brakuje i jakie rekomendacje na dany rok sobie wy-

pracujemy, jakie priorytety założymy, do czego mamy dążyć. 

Szczegółowe sprawozdanie z działalności merytorycznej Powiatowego Centrum Pomocy Ro-

dzinie oraz ocena zasobów pomocy społecznej za 2011 rok stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych ogłosił przerwę w obradach sesji. 

Po przerwie opuścił obrady sesji Radny Henryk Janowicz zwalniając się u Przewodniczącego 

Rady, w dalszych obradach sesji brało udział 19 radnych. 

7. Interpelacje radnych. 

Radny Paweł Lichtański:  

- pierwsza moja interpelacja dotyczy I – go roku funkcjonowania nowego dyrektora Poradni 

Psychologiczno Pedagogicznej w Żaganiu, mija już rok od ogłoszenia konkursu i przyję-

cia Pani Haliny Szyposz na to stanowisko menadżera czy dyrektora, już się w tym 

wszystkim pogubiłem. W związku z tym, że mam wiele wątpliwości dotyczących samego 

konkursu, czy też podpisanej umowy z Panią Szyposz, pewnie już Pani Halina Szyposz 

nabyła uprawnienia do tego, żeby zostać dyrektorem tej placówki, bo jak wszyscy wiemy, 

tych uprawnień nie miała, w związku z tym poprzednia dyrektor jeszcze została zatrud-

niona na umowę na ½ etatu, czy też na cały etat, żeby wspomagać merytorycznie nową 

Panią dyrektor. Z tego, co mi wiadomo Pani Stachera pracuje prawdopodobnie do końca 

czerwca, czy nowa Pani menadżer, dyrektor uzyskała już niezbędne uprawnienia do tego, 

żeby piastować tą funkcję merytorycznie, czy też jeszcze nie? Ale wydaje się, że tak, sko-

ro otrzymała dofinansowanie na studia podyplomowe to pewnie takie uprawnienia już po-

siada. Interpelacja zostanie złożona na piśmie, którą w tej chwili odczytam - Kierując się 

zasadą transparentności, jaką winny cechować się osoby pełniące funkcje publiczne oraz  

w oparciu o ustawę z dnia 6.09.2001 r. o dostępie do informacji publicznej proszę o udo-
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stępnienie mi całości dokumentów z przeprowadzonego postępowania konkursowego na 

stanowisko dyrektora Poradni Psychologiczno Pedagogicznej w Żaganiu oraz wszystkie 

obowiązujące umowy o pracę zawarte z Panią Haliną Szyposz, ponieważ mam wątpliwo-

ści, co do prawomocności podpisanych przez Państwa umów. 

- druga interpelacja dotyczy bezrobocia w naszym powiecie. 16.04.2012 roku Gazeta Lubu-

ska upubliczniła na 1 stronie informacje i statystyki dotyczące bezrobocia w naszym wo-

jewództwie i nasz powiat, niestety jak zwykle, zajmuje 1 miejsce pod względem bezrobo-

cia. Czy Pan Starosta, czy Członkowie Zarządu zamierzają podjąć jakiekolwiek kroki tzw. 

walki z bezrobociem, chociaż ja osobiście boję się tego określenia, bo z bezrobotnym 

walczyć się nie powinno, powinno wskazywać się pewne kierunki i dawać możliwości 

podjęcia pracy lub samozatrudnienia. Powiatowy Urząd Pracy godnie pełni swoją funkcję 

w naszym powiecie, jest to niezwykle trudne zadanie, biorąc pod uwagę, że z tych 7000 

bezrobotnych w naszym powiecie, około 3000 to są osoby trwale bezrobotne, które pracy 

raczej już nie podejmą, bo nie chcą podjąć z różnych przyczyn, pozostaje nam blisko 4000 

osób bez pracy. O ile Starostwo Powiatowe, Starosta, może w jakiś sposób wpływać na 

zmniejszenie tego bezrobocia zatrudniając kolejnych pracowników do Starostwa Powia-

towego, to może to robić w sposób niezwykle ograniczony, chyba, że jednym z wariantów 

przysłowiowej walki z bezrobociem jest zatrudnianie na kierowniczych stanowiskach 

emerytowanych wojskowych. Chciałby zapytać wszystkich, nie tylko Pana Starostę, co  

z bezrobociem w powiecie żagańskim? Otwierając tą gazetę 10 lat temu, te statystyki wy-

glądałyby tak samo, jest rok 2012 i bezrobocie w powiecie żagańskim jest najwyższe  

w województwie. Chciałbym abyśmy się wspólnie zastanowili, czy jest jakiekolwiek roz-

wiązanie w tej sytuacji? Może na początek warto by było powołać jakąś komisję złożoną 

z pracodawców, radnych, instytucji, które w jakiś sposób mogłyby zaradzić temu proble-

mowi, może zaangażować firmę zewnętrzną.  

Radna Elżbieta Buganik:  

- ponieważ spotkałam się z mieszkańcami, których budynki są umieszczone na trasie Żagań 

– Zielona Góra, ten kto dojeżdża to wie, jaka to jest droga. Wiemy, że w przyszłym roku 

będzie ona prawdopodobnie modernizowana, włącznie z poszerzeniem o chodniki. Do 

momentu dzisiejszego jest taka prośba, aby Zarząd spróbował interweniować w Zarządzie 

Dróg Wojewódzkich z prośbą o zbadanie sejsmologiczne, czy takie drgania, które wystę-

pują na drodze, są dopuszczalne w polskich normach, ponieważ część tych budynków to 

są to budynki poniemieckie, które są z zaprawy wapiennej, one się wykruszają, pękają. 

Nawet nowe, które są budowane, też posiadają pewne uszkodzenia. Był taki przypadek, że 

w jednej posesji zawalił się cały budynek gospodarczy. Dlatego bardzo proszę, aby w tej 

sprawie jakoś zainterweniować, jest taka prośba mieszkańców, bo niektórzy po prostu nie 

mają na ten cel zgromadzonych środków, aby swoje zabudowania w pewien sposób od-

nowić czy wyremontować. Wiem, że dopuszczalną prędkość mamy ograniczoną do 40 

km/godz, ale niestety kierowcy ciężarówek się do tego nie stosują. Jest to uciążliwe dla 

mieszkańców, ponieważ dzieci, które chodzą do szkoły, nie są w stanie same przejść na-

wet krótki odcinek, bo jest duży ruch na tej trasie. Prosilibyśmy również zwiększenie kon-

troli przez policję na tej trasie, bo jest to zjawisko niepokojące i mieszkańcy bardzo moc-

no to odczuwają. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

   1) stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: na moje ręce wpłynęło oświadczenie Radnego Jana 

Kosińskiego; Ja niżej podpisany Jan Kosiński zam. Stara Jabłona 49, gm. Niegosławice 

oświadczam, że w związku z wyborem na Wójta Gminy Niegosławice zrzekam się mandatu 

radnego powiatu żagańskiego kadencji 2010 – 2014. 
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W związku z przedstawionym oświadczeniem Rada Powiatu podejmuje uchwałę w sprawie 

stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie.  

Uchwała została podjęta przy 17 głosach „za”, 1 „wstrzymującym”, 1 osoba nie brała udziału 

w głosowaniu. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych i Starosta Marek Ślusarski w imieniu wszystkich rad-

nych złożyli podziękowanie Panu Janowi Kosińskiemu za dotychczasową współpracę. 

W związku z podjętą uchwałą w dalszych obradach sesji brało udział 18 radnych. 

   2)  zmian budżetu, 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poprosił Przewodniczących komisji  

o przedstawienie opinii. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Blajer: komisja wydała opi-

nię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Marek Kopta: komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: 

komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

Obrady sesji opuścił Radny Marek Kopta zwalniając się u Przewodniczącego Rady, w dal-

szych obradach sesji brało udział 17 radnych. 

   3) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Żagańskiego na lata 2012 – 2019, 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poprosił Przewodniczących komisji  

o przedstawienie opinii. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Blajer: komisja wydała opi-

nię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: 

komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 17 radnych. 

  4) rozpatrzenia informacji Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Ża-

ganiu, 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poprosił Pana Jacka Stępnia Państwowego 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Żaganiu o przedstawienie informacji. 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Żaganiu Jacek Stępień: działania Państwowej 

Inspekcji Sanitarnej skierowane są na zapewnienie bezpieczeństwa wody, żywności, zapobie-

ganiu powstawania chorób a także promowania zdrowego stylu życia. Stan sanitarny powiatu 

żagańskiego należy ocenić pozytywnie, w porównaniu do roku 2010, jak również do lat ubie-

głych, nie uległ pogorszeniu. Spadek zachorowalności odnotowaliśmy w przypadku zachoro-

wań na salmonellozę, różyczkę i wirusowe zakażenia jelitowe. Natomiast wzrost tej zapadal-

ności wystąpił w przypadku chorób takich jak szkarlatyna, grypa i grypopochodne. Na uwagę 

zasługuje zachorowalność na włośnicę, która była odnotowana na terenie naszego powiatu.  

Ponadto Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Żaganiu Jacek Stępień przedstawił 

informację w zakresie: 

- oceny stanu sanitarno – technicznego podmiotów wykonujących działalność leczniczą na 

terenie powiatu żagańskiego, 

- stanu sanitarnego obiektów żywnościowo – żywieniowych, 
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- warunków zdrowotnych środowiska bytowania mieszkańców powiatu oraz oceny sanitarnej 

obiektów użyteczności publicznej, 

- zagrożeń występujących w środowisku pracy, 

- oceny stanu sanitarno – higienicznego placówek oświatowo – wychowawczych, 

- działalności w ramach nadzoru zapobiegawczego, 

- działalności w zakresie promocji zdrowia, 

- przygotowania organów PIS do Mistrzostw Europy EURO 2012, 

- działalności kontrolno – represyjnej, 

- skarg i zgłoszeń interwencyjnych mieszkańców, 

- najważniejszych problemów wymagających wzmożenie nadzoru i działań w 2012 roku. 

Szczegółowa informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Żaganiu, sta-

nowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 17 radnych. 

 

  5) uchwalenia „Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego Powiatu Żagańskiego na 

lata 2012 – 2015”, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

Radny Tadeusz Kosmatka: na jakiej podstawie został powołany zespół koordynacyjny? 

Dyrektor PCPR Anna Kulczyńska: zespół został powołany uchwałą Nr 84.2011 Zarządu Po-

wiatu Żagańskiego z dnia 25 sierpnia 2011 roku. Zespół opracowywał program, omawiał 

kwestie i cele, które są przedstawione w rozporządzeniu. Staraliśmy się wypracować takie 

działania, które będą realne do wykonania na dzień dzisiejszy. Program ten powinien być ela-

styczny, czyli jeżeli coś się wyklaruje w trakcie danego roku, można te priorytety zmieniać, 

uzupełniać. 

Radna Ewa Gancarz: przeanalizowałam najczęstsze problemy psychiczne, jakie były leczone  

i zauważyłam, że w stosunku do roku 2009 wzrosły pewne zaburzenia psychiczne i zaburze-

nia zachowania spowodowane nadużyciem spożycia alkoholu. Wzrosło również nadużywanie 

środków odurzających, czy to zostało ujęte w tym w tym programie. Czy w tym programie są 

skierowane działania w szczególności nad profilaktyką zapobiegania chorobie alkoholowej, 

bo to, jest ogromny problem? Czy w tym kierunku będą podejmowane działania? 

Dyrektor PCPR Anna Kulczyńska: w tab. 9. Program poszerzania, zróżnicowania i unowo-

cześniania pomocy i oparcia społecznego dla osób z zaburzeniami psychicznym, w zakresie 

pomocy bytowej, mieszkaniowej, stacjonarnej, samopomocy środowiskowej, w którym za-

planowano zorganizowanie poradnictwa specjalistycznego. Od 2005 roku przy PCPR działa 

rodzinna poradnia specjalistyczna i od 2011 roku mamy również w zasobie kadrowym tera-

peutę uzależnień. Jako powiat nawiązaliśmy również współpracę z niepublicznym zakładem 

„PROFIL” w Żaganiu, który od 2010 roku rozwinął swoją działalność i korzystamy ze wspar-

cia tych specjalistów.  

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił z-cę Przewodniczącego Komisji Zdrowia Elż-

bietę Buganik o przedstawienie opinii komisji. 

Z-ca Komisji Zdrowia Elżbieta Buganik: komisja wnioskowała o większą profilaktykę dla 

schorzeń takich jak: zaburzenia depresyjne nawracające oraz zaburzenia psychiczne. Wnio-

skowano o większą promocję i profilaktykę tych schorzeń oraz większą spójność w działaniu 

jednostek zajmujących się tym problemem 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 17 radnych.  
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Obrady sesji opuścił Radny Marek Ślusarski oraz Radny Andrzej Chodań, w dalszych obra-

dach brało udział 15 radnych. 

  6) załatwienia skargi na działalność dyrektora jednostki organizacyjnej, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poprosił Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej o przedstawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Blajer: komisja zajęła się rozpatrzeniem skar-

gi z 8 marca br. W wyniku pracy komisji wystosowano pismo do Przewodniczącego Rady 

uwzględniające stanowisko komisji. Stanowisko Komisji Rewizyjnej w sprawie rozpatrzenia 

skargi z 8 marca 2012 roku Pani R. Muchy na działalność dyrektora Powiatowego Urzędu 

Pracy w Żaganiu Pani W. Tybiszewskiej. Komisja dnia 19 kwietnia 2012 roku przeprowadzi-

ła czynności wyjaśniające w zakresie zasadności zarzutów Pani Renaty Muchy w stosunku do 

działań Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu Pani Wioletty Tybiszewskiej. Na 

podstawie przedłożonej dokumentacji, w tym wyjaśnień Dyrektora Powiatowego Urzędu Pra-

cy w Żaganiu Pani Wioletty Tybiszewskiej, Komisja Rewizyjna uznaje skargę Pani Renaty 

Muchy na działania Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu za bezzasadną. W załą-

czeniu Komisja Rewizyjna przedkłada uzasadnienie do projektu uchwały Rady Powiatu Ża-

gańskiego wyjaśniające w/w stanowisko. Uzasadnienie wyraża to, czym zajmowała się komi-

sja, określające, na podstawie, jakich dokumentów, jakim tropem szła komisja rozpatrując 

skargę, uznając ją za bezzasadną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych otworzył dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta przy 14 głosach „za”, 1 „wstrzymującym” przy udziale 15 radnych. 

  7) załatwienia skargi na działalność dyrektora jednostki organizacyjnej, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poprosił Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej o przedstawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Blajer: komisja zebrała się w statutowym 

składzie i rozpatrzyła skargę. Komisja Rewizyjna 19 kwietnia 2012 roku przeprowadziła 

czynności wyjaśniające w zakresie zasadności zarzutów Pani T. Wagner w stosunku do dziłań 

Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu Pani A. Kulczyńskiej i jej 

pracowników. Na podstawie przedłożonej w sprawie dokumentacji oraz wyjaśnień Dyrektora 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu Pani A. Kulczyńskiej, Komisja Rewi-

zyjna uznaje skargę Pani T. Wagner na działania Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Żaganiu za bezzasadną. W załączeniu Komisja przedkłada uzasadnienie do pro-

jektu uchwały Rady Powiatu Żagańskiego, wyjaśniające w/w stanowisko. Do projektu uchwa-

ły zostało załączone uzasadnienie, w którym Komisja wyjaśnia, że podstawie przedłożonych 

dokumentów i wyjaśnień Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu 

Komisja uznaje skargę za bezzasadną. 

Na obrady sesji wrócił Radny Marek Ślusarski oraz Radny Andrzej Chodań, w dalszych 

obradach brało udział 17 radnych. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych otworzył dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 17 radnych.  
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  8) udzielenia pełnomocnictwa do wystąpienia przed sądem administracyjnym,  

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i w uzasadnieniu poinformo-

wał, że w dniu 26 marca 2012 roku Pani Stanisława Znamirowska złożyła skargę do Woje-

wódzkiego Sądu Administracyjnego na uchwałę Rady Powiatu Żagańskiego Nr X.10.2011  

z dnia 23 listopada 2011 roku oraz na bezczynność Rady Powiatu Żagańskiego w sprawie 

wezwania do usunięcia naruszenia interesu prawnego lub uprawnienia. Pani Halina Miszczuk 

Radca Prawny pisała wyjaśnienie do sądu i dlatego zachodzi konieczność wyznaczenia peł-

nomocnika do reprezentowania Rady Powiatu. 

Radny Krzysztof Blajer: Komisja Rewizyjna zajmowała się tą sprawą, kolejne pisma, które 

przychodziły od Pani Znamirowskiej nie wnosiły nic nowego, praktycznie tylko mieszały  

w obrazie ogólnym i do końca nie było wiadomo, o co chodzi i dlatego trzeba udzielić pełno-

mocnictwa, aby tą sprawę zamknąć. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 17 radnych.  

  9) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Żagańskie-

go,(dot. nieruchomości przy ul. Szprotawskiej 30A w Żaganiu), 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych otworzył dyskusję. 

Wicestarosta Jacek Grzelak: z informacji zasięgniętej od Pani Skarbnik wiemy, że na dzień 

dzisiejszy mamy nie zrealizowane dochody w wysokości 950.000 zł z tytułu sprzedaży mienia 

stanowiącego własność powiatu. Wiadomo, że te kwoty posłużą do tego, żeby realizować 

przede wszystkim inwestycje, które ustaliliśmy wspólnie w uchwale budżetowej. Z racji tego, 

że nieruchomość w Szprotawie przy ul. Sobieskiego stała się zbędna ze względów oświato-

wych i ze względu na swój stan, wygaszono trwały zarząd w Szprotawie i jest proponowana 

do sprzedaży. Natomiast nieruchomość przy ul. Szprotawskiej 30A w Żaganiu ze względu 

deklaracji i odstąpienia użytkownika od użytkowania, również stała się zbędna, jako nieru-

chomość stanowiąca własność powiatu i dlatego została zaproponowana do zbycia. W przy-

padku nieruchomości przy ul. Szprotawskiej w Żaganiu proponuje się sprzedaż za 2.324.000 

zł; w Szprotawie ul. Sobieskiego – 99.700 zł. Pierwsza cena w przetargu nie może być niższa 

niż wycena nieruchomości. Po nieudanym postępowaniu przetargowym możemy zaopiniować 

obniżenie do 50% wartości wyceny rzeczoznawcy. Do wyłącznej kompetencji Rady Powiatu 

należy wyrażenie zgody na zbycie, żebyśmy wszczęli procedury przetargowe. Dzisiaj te 

uchwały stają na sesji, dlatego, że procedury wyłączenia trwałego zarządu, wydzielenie dział-

ki, to jest okres minimum 3 miesiące procedury. Wnioskowanie o warunki przyłączenia do 

wszystkich dostawców medii, żeby te nieruchomości były autonomiczne i niezależne, to też 

trwa, dlatego też dzisiaj na sesji są te uchwały. W imieniu Zarządu proszę Radnych o przegło-

sowanie tych uchwał, jako wyrażenie zgody na zbycie. 

Krzysztof Blajer: w przypadku sprzedaży tych trzech obiektów dałoby to pozytywny od-

dźwięk na nasz dług, dlatego, że dochody ze sprzedaży majątku są w części, która wpływa na 

zmniejszenie wskaźnika zadłużenia, który będzie liczony od 2014 roku, co może wpłynąć 

pozytywnie dla powiatu.  

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poprosił Przewodniczących komisji  

o przedstawienie opinii. Ponieważ Przewodniczący Komisji Gospodarki Marek Kopta 

zwolnił się z dalszych obrad sesji, ja jako członek tej komisji informuję, że komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Blajer: komisja wydała opi-

nię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: 

komisja wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta przy 16 głosach „za”, 1 „wstrzymującym” przy udziale 17 rad-

nych. 

10) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Żagańskie-

go, (dot. nieruchomości przy ul. Sobieskiego w Szprotawie). 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych otworzył dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poprosił Przewodniczących komisji  

o przedstawienie opinii. Jak w przypadku wcześniejszego projektu uchwały, ponieważ 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Marek Kopta zwolnił się z dalszych obrad sesji, ja 

jako członek tej komisji informuję, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Blajer: komisja wydała opi-

nię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: 

komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 17 radnych.  

10. Odpowiedzi na interpelacje. 

Starosta Marek Ślusarski: w odpowiedzi na interpelacje: 

- dotyczącą Pani Haliny Szyposz Dyrektora Poradni Psychologiczno Pedagogicznej w Żaga-

niu – nie wiem, czy to jest spowodowane tym, że Pani Szyposz jest w każdej gazecie z racji 

tego, że jest dyrektorem - menadżerem a ktoś, kto był na tacierzyńskim był tylko raz w ga-

zecie. W sprawie dokształcania Pani Dyrektor – wszyscy dyrektorzy i nauczyciele naszych 

placówek mają prawo do dokształcania i bardzo wielu dyrektorów z tego korzysta. Więcej 

na ten temat nie będę się wypowiadał, bo uważam, że szkoda czasu. Pani Dyrektor kończy 

już studia, będzie miała pełne uprawnienia i myślę, że to będzie z korzyścią dla wszystkich. 

Konkurs został przeprowadzony zgodnie z procedurą, nie było zastrzeżeń ze strony kurato-

rium i dlatego nie powinno być żadnej dyskusji, ale jeśli Pan domaga się dokumentacji, to 

jest do wglądu. 

- w sprawie bezrobocia – jestem po rozmowach z wójtami i burmistrzami na temat bezrobocia 

w powiecie żagańskim. Musimy wypracować wspólne stanowisko i skierować do wojewo-

dy o pomoc w tej sprawie, ponieważ jest wiele stref gospodarczych, żeby nam pomogli  

w zagospodarowaniu terenów, które w tej chwili są dostosowane. My nie mamy wpływu na 

strefy, podatki, bo gospodarka gmin toczy się własnymi torami i każda gmina podatki do-

stosowuje do własnych potrzeb. Musimy zorganizować takie wspólne spotkanie z burmi-

strzami, wójtami i przedsiębiorcami, aby porozmawiać na ten temat.  

Radny Krzysztof Blajer: w ustawie o bezrobociu napisane jest, że do zadań powiatu należy 

przeciwdziałanie bezrobociu i aktywizacja zawodowa lokalnego rynku pracy. Powiat ma bar-

dzo małe instrumenty działania, za tym zapisem są tylko środki przyznane po przez fundusz 

pracy, środki unijne, realizowane bezpośrednio przez urzędy pracy. Na poziom bezrobocia 

mają większy wpływ gminy, ponieważ mogą ustalać zasady współdziałania przedsiębiorców. 

Starosta Marek Ślusarski: w odpowiedzi na interpelację w sprawie drogi Żagań – Nowogród, 

jest to sprawa bardzo pilna. Otrzymaliśmy pismo w sprawie modernizacji tej drogi, między 

innymi w Miodnicy, zaopiniowaliśmy to pismo pozytywnie i będziemy to pilotować. Chcemy 

również wystąpić z pismem do policji, żeby tam zwiększyć kontrole, bo rzeczywiście cięża-

rówki, które tam jadą z ładunkiem, jeżdżą bardzo szybko. Drogi są w stanie fatalnym i też 

wystąpimy z pismem, żeby zarząd dróg wojewódzkich określił, kiedy przystąpi do moderni-

zacji tej drogi. 
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Radny Paweł Lichtański: w odniesieniu do wypowiedzi w sprawie zatrudnienia Pani Haliny 

Szyposz w Poradni Psychologiczno Pedagogicznej w Żaganiu – wydaje mi się, że zadałem 

pytanie w odpowiednim czasie, ponieważ dzisiaj jest 7. 05. 2012 r. a z moich informacji wy-

nika, że osoba z którą podpisana jest umowa, która ma uprawnienia, żeby podpisywać się pod 

ważnym dokumentami, pracuje tylko do końca czerwca br. W związku z tym moje pytanie 

jest jak najbardziej uzasadnione i uważam, że ma swoją podstawę. Szkoda, że Pan Starosta 

tego nie dostrzegł.  

11. Wnioski. 

Radni nie złożyli wniosków. 

12. Informacje i oświadczenia. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych wyznaczył Radnego Andrzeja Chodania oraz Radną 

Ewę Gancarz do zapoznania się z protokołem XIV sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia  

7 maja 2012 roku. 

13. Zamknięcie obrad XIV sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

               Przewodniczący rady Leon Cuprych o godz. 14
00 

ogłosił zamknięcie XIV sesji Rady Powiatu 

Żagańskiego z dnia 7 maja 2012 roku. 

 

 

                 Protokołowała  

           Henryka Świątek    

 

                                      

                                                                Przewodniczący Rady Powiatu Żagańskiego 

                                       Leon Cuprych 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


